
                          Protokół z XXIV sesji
  Rady Miasta Torunia

                      z 12 maja 2016 roku

XXIV  sesja  Rady  Miasta  Torunia  odbyła  się  12  maja 2016  roku w  sali  nr  33  
im. Mikołaja Kopernika Urzędu Miasta Torunia.

I. Otwarcie sesji. 

p.  M.  Czyżniewski –  otworzył  XXIV  sesję  Rady  Miasta  Torunia.  Powitał  radnych  
i przybyłych gości.

Nieobecność na sesji zgłosiła radna B. Królikowska - Ziemkiewicz.

II. Przyjęcie protokołu z 23 sesji: protokół przyjęto bez uwag.

III. Informacje Przewodniczącego Rady:

p. M. Czyżniewski – poinformował, że:

1.Z głębokim smutkiem pragną Państwa powiadomić, że 30 kwietnia br. zmarła pani Helena
Łęcka – Radna Miasta Torunia III i IV kadencji w latach 1998-2006. Pani Helena Łęcka
reprezentując mieszkańców w samorządzie dobrze przysłużyła się naszemu miastu, Toruń i
jej ukochany Kaszczorek wiele jej zawdzięczają. Proszę o uczczenie pamięci pani Heleny
Łęckiej minutą ciszy.

2. Prezydent Miasta Torunia przekazał Radzie Miasta Torunia:

- sprawozdanie z realizacji  programu współpracy z organizacjami pozarządowymi w 2015
roku,

- sprawozdanie z przeprowadzonych konsultacji społecznych w 2015 roku,

- ocenę zasobów pomocy społecznej za 2015 rok wraz z rekomendacjami.

W/w dokumenty zostały przesłane Państwu Radnym drogą elektroniczną.

3.Naczelnik  Drugiego  Urzędu  Skarbowego  przekazał  informację,  że  w oświadczeniu
majątkowym  Radnego  Macieja  Krużewskiego,  złożonym  w  związku  z  rozpoczęciem
kadencji radnego, nie stwierdzono nieprawidłowości.
Jednocześnie  informuję,  że  wszyscy  radni  złożyli  swoje  oświadczenia  majątkowe  
w ustawowym terminie, tj. do 30 kwietnia.

4. 9 maja 2016 roku do Rady Miasta Torunia wpłynęło wezwanie do usunięcia naruszenia
prawa  w  zakresie  uchwały  nr 788/14  Rady  Miasta  Torunia  z  26  czerwca  2014  roku  
w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru w rejonie ulic:
Popiela i Rusa w Toruniu.

5.W  sobotę,  14  maja  o  godzinie  11.30  w  Ratuszu  Staromiejskim,  podczas  oficjalnych
obchodów  jubileuszu  35-lecia  działalności  Niezależnego  Zrzeszenia  Studentów  UMK,
zostaną wręczone Honorowe Wyróżnienia Miasta Torunia – Medale „Za zasługi dla miasta
Torunia"  na  wstędze:  panu  Generałowi  Zbigniewowi  Nowkowi  oraz  Niezależnemu
Zrzeszeniu Studentów UMK.
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IV. Informacje Prezydenta Miasta: 

p. M. Zaleski –  zgodnie z § 27 ust. 5 statutu Gminy Miasta Toruń przedstawił informacje
dotyczące zdarzeń ważnych dla miasta, które miały miejsce od ostatniego posiedzenia rady
miasta:
ŚWIĘTA, UROCZYSTOŚCI

1. 7 kwietnia br. w CKK Jordanki odbyły się lokalne obchody Światowego Dnia Zdrowia.
Była  to  okazja  do  uhonorowania  pracowników  toruńskiej  służby  zdrowia  oraz
przedstawicieli  samorządów  zawodowych:  Kujawsko-Pomorskiej  Izby  Lekarskiej  
i  Okręgowej  Izby  Pielęgniarek  i  Położnych  w  Toruniu.  Okolicznościowe  statuetki
otrzymały również osoby reprezentujące organizacje i  instytucje działające w obszarze
zdrowia. 

2. 9 kwietnia br. uczciliśmy w Toruniu pamięć ofiar katastrofy smoleńskiej. Z tej  okazji  
w Kościele pw. Miłosierdzia Bożego i św. s. Faustyny została odprawiona Msza św. w 6.
rocznicę  katastrofy.  Po  mszy,  pod  Epitafium  Smoleńskim  przy  ul.  Faustyny  zostały
złożone kwiaty.

3. 24  kwietnia  br.  odbyły się  uroczyste  obchody 550-lecia  drugiego  pokoju  toruńskiego.
Akcentem obchodów była  inscenizacja  historyczna,  nawiązującą  do wydarzeń z  19  X
1466 r. Współorganizatorami imprezy byli:  UMK, UMT oraz Centrum Kultury Zamek
Krzyżacki.

4. 2 maja br. obchodziliśmy Święto Flagi Rzeczypospolitej Polskiej. W programie obchodów
m. in.: uroczystość wojskowa na Skwerze im. Oficerskiej  Szkoły Marynarki Wojennej,
defilada  samochodów zabytkowych na  Bulwarze  Filadelfijskim,  przemarsz  z  udziałem
Orkiestry Wojskowej na Rynek Staromiejski,  wspólne śpiewanie pieśni patriotycznych,
okolicznościowy  tort  dla  mieszkańców,  występy  muzyczne  na  scenie,  rodzinna  gra
miejska, majówka rycerska na Zamku Krzyżackim.

5. 3  maja  br.  uczciliśmy  225.  rocznicę  uchwalenia  Konstytucji  3  Maja
W programie obchodów m. in.: Msza św. na Rynku Staromiejskim w intencji Ojczyzny,
uroczystość wojskowa z udziałem husarii, przyjęcie meldunku przez Dowódcę Garnizonu
Toruń,  podniesienie  flagi  i  okolicznościowe  przemówienia,  koncerty  orkiestr,  koncert
gwiazd wieczoru (zespół VOX i Hands Up!), majówka rycerska na Zamku Krzyżackim.

6. 4  i  6  maja  br.  obchodziliśmy  Dzień  Strażaka.  4  maja  br.  (w  dniu  Św.  Floriana)  -
wojewódzkie obchody Dnia Strażaka - uroczysta Msza św. w Katedrze śś. Janów, 6 maja
br. - okolicznościowa uroczystość w Dworze Artusa.

7. 6 maja br. jubileusz 25-lecia powstania obchodził Samorząd Pielęgniarek i Położnych.  
W  okolicznościowej  uroczystości  z  tej  okazji,  w  hotelu  Filmar,  wzięli  udział
przedstawiciele władz miasta.

8. 8  maja  br.  obchodziliśmy 71.  rocznicę  zakończenia  II  wojny światowej.  Z  tej  okazji
odbyła się uroczystość patriotyczna pod pomnikiem „Ku czci poległych i pomordowanych
przez  hitlerowskiego  najeźdźcę  w  latach  1939-1945”  (w  programie  m.  in.:  przyjęcie
meldunku  przez  Dowódcę  Garnizonu  Toruń,  złożenie  kwiatów,  koncert  Orkiestry
Wojskowej z Torunia).
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WYDARZENIA 

9. Wydarzenia kulturalne (wybrane):

-  9 kwietnia br.  w Dworze Artusa wystąpił  Alosza Awdiejew wraz z dwójką znakomitych
gitarzystów - Kazimierzem Adamczykiem i Markiem Piątkiem,

- 15-17 kwietnia br., w Domu Muz, Festiwal dawnych komputerów i gier, 

- 16 kwietnia br. odbyła się I Toruńska Noc Muzealna, związana z Międzynarodowym Dniem
Ochrony Zabytków. Z tej okazji, za darmo, do godz. 22.00 można było zwiedzać Kamienicę
pod Gwiazdą, Muzeum Historii Torunia i Muzeum Podróżników,

- 22 - 26 kwietnia br. - 16. Toruński Festiwal Nauki i Sztuki,

-  29  kwietnia  -  3  maja  br.  –  „Majówka  w  Toruniu”  (koordynator  wydarzeń  –  TAK)
koncerty,  koncerty  plenerowe,  pokazy,  jarmarki,  festyny  średniowieczne,  warsztaty,  gry  
i zabawy rekreacyjno-sportowe: m. in. na Rynku Staromiejskim, w muzeach i placówkach
kultury (m. in. w Muzeum Okręgowym, Centrum Nowoczesności „Młyn Wiedzy”, Centrum
Sztuki Współczesnej, CK Zamek Krzyżacki, Zamku Dybowskim), Bulwarze Filadelfijskim,
Przy Łuku Cezara i Fontannie Cosmopolis,

- 1 maja br. inauguracja festiwalu Probaltica.

10.Wydarzenia sportowe i turystyczne (wybrane):

- 9 kwietnia br. w Arena Toruń Gala MMA X-Cage 9,

-  14  maja  br.  na  Stadionie  Miejskim  V  Toruńska  Olimpiada  Osób  Niepełnosprawnych,
-  15-16 kwietnia br.  w Arenie Toruń, hali  sportowej  UMK oraz hali  IV LO, Mistrzostwa
Polski Księży w halowej piłce nożnej,

-  16  kwietnia  br.  impreza  turystyczna  -  Pociągiem wzdłuż  Wisły  -  KO-PIERNIK  2016,
- 24 kwietnia br. otwarcie sezonu turystycznego, impreza organizowana przez LOT Toruń na
terenie Szkoły Leśnej Barbarka,

-  30  kwietnia  br.  V  edycja  imprezy  biegowej  RUN  TORUŃ,  z  hasłem  tegorocznym:
„Zwiedzaj ze Zdrowiem”,

- 8 maja br. wyścigi rowerowe Velo Toruń 2016.

11. Inne wydarzenia (wybrane):

-  8  kwietnia  br.  w  MCSM  -  konferencja  poświęcona  roli  i  znaczeniu  pracy  ławników.  
W spotkaniu udział wzięli m. in. sędziowie, ławnicy i przedstawiciele środowiska naukowego
z całej Polski oraz delegacja ławników z Niemiec,

- 9 i 10 kwietnia br. w Centrum Targowym PARK -   kolejna edycja Toruńskiego Festiwalu
Smaków oraz Targów Turystycznych „Wypoczynek”,

- 22-24 kwietnia br. - wiosenna edycja akcji „Toruń za pół ceny”, organizowana przez Toruń 
i  Radio ZET Gold.  Wzięły w niej  udział  154 podmioty:  hotele  i  hostele  (8),  restauracje  
i kawiarnie (58), instytucje kultury (19), obiekty usługowe, rekreacyjne i sklepy (56), kluby
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(13).
- przez cały kwiecień br. trwała kampania pn. „Kwiecień Toruński Miesiąc Walki z Rakiem” 
(nieodpłatne badania profilaktyczne dla mieszkańców Torunia),

-  7-8  maja  br.  w Centrum Targowym PARK -  Wiosenny Kiermasz  Ogrodniczy „Wiosna
2016”,
- 9 maja br. w MCSM - Forum Rozwoju Inwestycji Samorządowych.

NAGRODY, WYRÓŻNIENIA

12.Centrum Kulturalno-Kongresowe Jordanki otrzymało I Nagrodę Jury w konkursie „Bryła
Roku  2015  r.”  w  IX  edycji  konkursu  „Bryła  Roku”. W  tym  samym  konkursie,  
w  głosowaniu  internatów  Jordanki  zajęły  II  miejsce  (I  miejsce  zajął  projekt
Międzynarodowego  Centrum  Kongresowego  w  Katowicach).  Gala  wręczenia  nagród
odbyła się 27 kwietnia br. w Warszawie.

13.Toruń znalazł się na 4. miejscu wśród najpiękniejszych miast polskich według internautów
Wirtualnej Polski. W rankingu na najpiękniejsze polskie miasto zwyciężył Wrocław, na
drugim miejscu Kraków, trzecie miejsce zajął Gdańsk.

14.Toruń otrzymał tytuł „Gmina na 5!” oraz zajął 1. miejsce w ogólnopolskim rankingu miast
i  gmin  w  zakresie  dobrych  praktyk  w  obsłudze  przedsiębiorców.
Badanie  przeprowadziła  Szkoła  Główna  Handlowa  w  Warszawie,  oceniając  poziom
obsługi  potencjalnego  inwestora  przez  urzędy  gmin  z  wykorzystaniem  narzędzi
komunikacji elektronicznej. Na kolejnych miejscach znalazły się Kielce i Lublin.

15.22 przedsiębiorców z Torunia znalazło się wśród laureatów tegorocznej edycji Diamentów
Forbesa.  Gala  wręczenia  wyróżnień  odbyła  się  7  kwietnia  w  Toruniu.
W rankingu wyróżnionych znajdują się firmy, które w trzech ostatnich latach najbardziej
dynamicznie zwiększały swoją wartość.

KOMUNIKACJA SPOŁECZNA

16. Konsultacje społeczne:

- zakończył się I etap konsultacji dotyczących remontu i rozbudowy mostu drogowego im.
J.  Piłsudskiego.  Łącznie  wypełniono  ponad  3,8  tys.  ankiet.  Trwa  analiza  zgłoszonych
uwag,
- 15 kwietnia br. zakończył się I etap konsultacji projektu „Rozwój sieci tramwajowej na
północ i wschód”. Dla linii we wschodniej części miasta - Zadanie nr 2 (na Rubinkowie), 
ze względu na pojawienie się nowych propozycji przebiegu trasy tramwajowej, w tym
także koncepcji społecznej, zdecydowano o zorganizowaniu II etapu konsultacji.

INNE INFORMACJE

17. Od 14 kwietnia br. na I piętrze Centrum Handlowego Toruń Plaza, ul. Broniewskiego 90
działał  Punkt  Informacyjny  Urzędu  Miasta  Torunia.  Punkt  jest  czynny  od  wtorku  do
soboty w godz.  11:00 -  19:00.   Sprawy,  które  można załatwić  w punkcie  to  (m.  in.):
dowody  osobiste,  sprawy  meldunkowe,  świadczenia  rodzinne,  karta  dużej  rodziny,
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rejestracja  pojazdu,  wnioski  o  prawo  jazdy,  potwierdzanie  profilu  zaufanego  E-puap,
zakup biletów MZK.

p. M. Zaleski – poinformował o wydarzeniach, które odbędą się do sesji 16 czerwca.

1. Dziś mija 81.  rocznica śmierci Marszałka Józefa Piłsudskiego. Z tej  okazji  o godzinie
10.00 pod pomnikiem odbywa się uroczystość upamiętniająca tę rocznicę przygotowana
przez uczniów i grono pedagogiczne Zespołu Szkół nr 31, którego Gimnazjum nosi imię
Marszałka  Józefa  Piłsudskiego.  W imieniu  władz  miasta  i  mieszkańców  kwiaty  pod
pomnikiem składa zastępca prezydenta miasta Torunia Zbigniew Fiderewicz.

2. Także  dzisiaj  o  godzinie  19.00  w  Centrum  Kulturalno  –  Kongresowym  „Jordanki”
wykładem inauguracyjnym prof. Andrzeja Kusa rozpocznie się XV Konferencja Polskiego
Towarzystwa Nefrologii Dziecięcej, która potrwa do 14 maja.

3. Jutro  o  godzinie  16.00 w  siedzibie  Zarządu  Głównego  Stowarzyszenia  Architektów
Polskich w Warszawie odbędzie się ceremonia wręczenia nagród i wyróżnień w konkursie
„Nagroda  Roku  SARP”  oraz  „Nagroda  SARP  za  najlepszy  obiekt  architektoniczny
wzniesiony  z wykorzystaniem  środków  publicznych”.  Do  tego  prestiżowego  konkursu
zgłoszone zostało CKK „Jordanki”.

4.  W dniach 13 - 22 maja wszystkie toruńskie rodziny korzystać będą mogły ze specjalnie dla
nich  przygotowanych  atrakcji,  spektakli,  spotkań,  warsztatów  i  imprez  sportowo-
rekreacyjnych w ramach Toruńskich Dni Rodziny. Inauguracja tegorocznej akcji odbędzie
się 15 maja o godzinie 16.00 w Piernikowym Miasteczku.

5. W sobotę, 14 maja:

-  o godzinie 10.00 w Kościele Akademickim pw. Św. Ducha  mszą świętą rozpocznie się
jubileusz  35-lecia  Niezależnego  Zrzeszenia  Studentów  UMK.  Po  mszy  św.  nastąpi  
o  godzinie  11.00 odsłonięcie  tablicy  pamiątkowej  w  Dworze  Artusa,  a  następnie  
o  godzinie  11.15 na  dziedzińcu  Ratusza  Staromiejskiego  otwarcie  wystawy  plenerowej
Instytutu Pamięci Narodowej pn. „35 lat NZS UMK”. Oficjalne uroczystości zaplanowano na
godz.  11.30 w  Ratuszu  Staromiejskim.  Podczas  wydarzenia  zostaną  wręczone
okolicznościowe wyróżnienia, w tym medale Thorunium.  

- o godzinie 10.00  na Stadionie Miejskim przy ul. Bema rusza V Toruńska Olimpiada Osób
Niepełnosprawnych  organizowana  przez  Miejski  Ośrodek  Sportu  i  Turystyki  oraz  Klub
Sportowy Alfa Sport Toruń. 

- również o godzinie 10.00 w Akademickim Centrum Kultury i Sztuki „Od Nowa” rozpocznie
się  II  Kongres  Nauczycieli  Wychowania  Przedszkolnego  pod  hasłem  „Innowacyjne
Przedszkole – Owocna Edukacja”. 

-  o godzinie 15.00 odbędzie się uroczysta konsekracja Kościoła pw. Najświętszego Ciała  
i Krwi Chrystusa przy ul. Niesiołowskiego 21. Uroczystej mszy świętej przewodniczyć będzie
ks. bp Andrzej Suski.  
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- o godzinie 18.00 w Dworze Artusa rozpoczną się uroczyste obchody 25 -lecia Rotary Club
Toruń. 

- w godzinach od 18.00 do 24.00 Muzeum Okręgowe zaprasza na II Toruńską Noc Muzealną
– bezpłatnie udostępnione będą ponownie wszystkie obiekty Muzeum: Ratusz Staromiejski,
Kamienica pod Gwiazdą, Dom Eskenów, Muzeum Podróżników i Dom Mikołaja Kopernika.

6. W niedzielę, 15 maja:

- o godzinie 11.30  na skwerze przy Muzeum Etnograficznym odbędzie się coroczna akcja
sadzenia kwiatów przez mieszkańców Torunia w ramach ogólnopolskiego projektu „Polska 
w Kwiatach”.

-  o godzinie 12.30 w Bazylice Katedralnej śś. Janów zostanie odprawiona msza święta pod
przewodnictwem ks. bp. Andrzeja Suskiego poprzedzająca tegoroczny VI Marsz dla Życia  
i Rodziny. O godzinie 14.00 sformowany na Rynku Staromiejskim pochód wyruszy ulicami
Szeroką i Królowej Jadwigi w kierunku Rynku Nowomiejskiego. 

- o godzinie 14.30  rozpocznie się festyn osiedlowy pn. „Majówka na Bielawach”, na która
zaprasza proboszcz parafii pw. Matki Bożej Nieustającej Pomocy. 

-  w godzinach od 15.00 do 18.00 Centrum Kultury Zamek Krzyżacki organizuje na terenie
ruin zamku festyn średniowieczny „Potyczki średniowieczne”.

- o  godzinie  18.00 na  zakończenie  tegorocznego  23.  Festiwalu  Muzyki  i Sztuki  Krajów
Bałtyckich PROBALTICA w CKK „Jordanki” odbędzie się finałowy Koncert Prezydencki
Narodowej Symfonicznej Orkiestry Ukrainy z Kijowa.

7.  W dniu 18 maja o godzinie 15.00 odbędzie się uroczysta konsekracja Kościoła Maryi  
Gwiazdy Nowej Ewangelizacji i św. Jana Pawła II przy  ul. Starotoruńskiej. 

8. Również 18 maja o godzinie 19.00 w CKK „Jordanki” z okazji obchodów Dnia Samorządu
Terytorialnego pracownikom urzędu zostaną wręczone medale za długoletnią służbę.

9.W  dniu  19  maja o  godzinie  10.30  w  Dworze  Artusa  nastąpi  inauguracja
III Międzynarodowego  Kongresu  Azjatyckiego,  którego  głównym  organizatorem  jest
Towarzystwo  Azji  i  Pacyfiku.  Jest  to  jedno  z największych  wydarzeń  naukowych  
w Europie Środkowej poświęcone szeroko rozumianej   problematyce azjatyckiej.  Skupi
ono grono ambasadorów państw azjatyckich, przedstawicieli świata biznesu posiadających
partnerów w krajach azjatyckich oraz inwestorów zainteresowanych współpracą z rynkami
wschodnimi. Kongres potrwa do 20 maja.

10. W dniach 19 – 22 maja odbywać się będzie 24. Międzynarodowy Konkurs Pianistyczny
im.  Fryderyka  Chopina  dla  Dzieci  i  Młodzieży  organizowany  przez  Ośrodek
Chopinowski w Szafarni.

11.  W dniach od 19 do 21 maja Samorząd Studencki  Uniwersytetu  Mikołaja  Kopernika
organizuje Juwenalia 2016.
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12.  20  maja  o  godzinie  11.00 w  Parku  Miejskim  przy  Martwej  Wiśle  rozpocznie  się  
X Toruński  Bieg  im.  Jana  Pawła  II  dla  uczniów szkół  podstawowych  i  przedszkoli,
którego głównym organizatorem jest Szkoła Podstawowa nr 13 im. Jana Pawła II.

13.  Tego samego  dnia  o godzinie  11.00 w Porcie  Wojennym w Świnoujściu  odbędą  się
obchody  25.  rocznicy  podniesienia  bandery  na  ORP  Toruń.  W uroczystościach
jubileuszowych wezmą udział Władze Miasta Torunia.

14. W dniach 20 – 21 maja w Hotelu Filmar przy ul. Grudziądzkiej 45 odbywać się będzie
XVI Ogólnopolska Konferencja Medycyny Paliatywnej  „Hospicjum 2016” połączona  
z  XIV Ogólnopolskim Forum Onkologii i Psychoonkologii.

15. W sobotę, 21 maja:

-  na  godzinie  10.30  w  Porcie  Drzewnym  zaplanowano  uroczyste  otwarcie  Regat
Żeglarskich  o Puchar  Prezydenta  Miasta  Torunia  w klasie  OPTYMIST.  Organizatorem
zawodów jest Uczniowski Klub Sportowy „Wiking”. Regaty potrwają do 22 maja.

- o  godzinie  11.00 w  Przedszkolu  Miejskie  nr  15  im.  Czesława  Janczarskiego  przy  
ul.  Bażyńskich  22  odbędą  się  uroczystości  związane  z jubileuszem  50-lecia  istnienia
placówki. 
- o godzinie 12.00 mszą św. w Kościele Garnizonowym rozpocznie się VI Toruński Marsz
Pułkownika Pileckiego. Po mszy uczestnicy marszu przejdą ulicami toruńskiej starówki  
z  Placu  św.  Katarzyny  pod  pomnik  Żołnierzy  Wyklętych  przy  al.  Solidarności,  gdzie
odbędzie się uroczystość patriotyczna. 

- o godzinie 15.00 na terenie Szkole Podstawowej nr 17 rozpocznie się festyn osiedlowy
„Rudak  Dzieciom”  połączony  z  obchodami  50-lecia  nadania  szkole  imienia  generała
Bema.

16. W  dniu  22  maja  o  godzinie  19.00 w  Bazylice  Katedralnej  pw.  śś.  Janów
rozpocznie  się  31. Świętojański  Festiwal  Organowy.  Festiwal  potrwa  do  niedzieli  
3 lipca.

    17.W dniach od 22 do 28 maja odbywać się będzie w Toruniu 23. Międzynarodowy Festiwal
Teatralny KONTAKT. W tym roku w programie festiwalu znalazło się 11 przedstawień
przygotowanych przez artystów teatralnych z 8 krajów. Tegoroczne przedstawienia można
będzie  zobaczyć  zarówno  na  deskach  Teatru  Wilama  Horzycy,  jak  również  w CKK
„Jordanki”,  Akademickim  Centrum  Kultury  i  Sztuki  „Od  Nowa”  oraz  hali  sportowej
„Olimpijczyk” przy ul. Broniewskiego 15/17. 

 18. We wtorek, 24 maja o godzinie 10.00 w Międzynarodowym Centrum  Spotkań Młodzieży
odbędzie  się  uroczyste  otwarcie  Forum  Rozwoju  Inwestycji  Samorządowych,  które
wpisuje się w cykl  regionalnych konferencji  poświęconych upowszechnianiu dobrych,
innowacyjnych praktyk,  realizowanych przez  samorząd na rzecz  rozwoju społeczno –
gospodarczego lokalnej społeczności. 
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 19. W tym samym dniu  o godzinie 11.00 w Auli  Kolegium Jagiellońskiego – Toruńskiej
Szkoły Wyższej przy ul. Prostej 4 rozpocznie się międzynarodowa konferencja naukowa
pn. „Przemiany systemów edukacji w Azji i w Europie na przełomie XX i XXI wieku”. 

20.  W czwartek,  26 maja mszą św. odprawioną o  godzinie 9.00 w bazylice  katedralnej  
pw. śś. Janów rozpocznie się uroczystość Bożego Ciała. Po mszy św. procesja przejdzie
ulicami: Żeglarską, Kopernika, św. Ducha, Rynkiem Staromiejskim, Szeroką, Królowej
Jadwigi, Rynkiem Nowomiejskim, św. Katarzyny do Kościoła Garnizonowego.

21. W dniach 27-28 maja odbędą się XV Mistrzostwa Polski Skarbowców o Puchar Ministra
Finansów. Prawie 1500 pracowników skarbowych z całej Polski weźmie udział w tych
zawodach.

22. W sobotę, 28 maja w godzinach od 12.00 do 17.00 Biuro Toruńskiego Centrum Miasta
wspólnie z restauracją Olbracht organizują święto ulicy Szczytnej.

23.  W dniu 1 czerwca  w godzinach od 16.00 do 18.00 CK Zamek Krzyżacki  zaprasza  
na festyn rodzinny z okazji Dnia Dziecka. 

Również  o godzinie  16.00 na  placu  zabaw  „Piernikowe  Miasteczko”  rozpocznie  się
festyn rodzinny z okazji Dnia Dziecka organizowany przez OPP Dom Harcerza.

24. W czwartek,  2 czerwca już po raz 7. na Rynku Nowomiejskim rozpocznie się turniej
siatkówki plażowej - Plaża Gotyku Toruń 2016. W trakcie trwania zawodów na terenie
Rynku  Nowomiejskiego  w  Toruniu  powstaje  prawdziwe  miasteczko  siatkarskie  
z  trybunami dla  widzów  oraz  dwoma  pełnowymiarowymi  boiskami  do  siatkówki
plażowej  wraz  całą  niezbędną  infrastrukturą.  W  trakcie  imprezy,  która  potrwa  
do  niedzieli  12  czerwca,  rozegrane  zostaną  turnieje  amatorskie,  juniorskie,  par
mieszanych,  akademie  dla  dzieci  oraz  zmaganiami  najlepszych  zawodników
i zawodniczek w trakcie Pucharu Polski w siatkówce plażowej.

25.  Również  2  czerwca  ok.  godziny  17.00 w  Ogrodzie  Zoobotanicznym  podczas
tegorocznego „Wieczoru Marzeń”  zaplanowano uroczyste otwarcie projektu „Przyroda 
w  paluszku  –  toruńskie  ZOO  dostępne  dla  niewidomych”,  realizowanego  z  budżetu
partycypacyjnego.

26.  W  dniach  3-4  czerwca obchodzić  będziemy  32.  Dni  Drwęcy.  Pierwszego  dnia
zaplanowano  konferencję  o  charakterze  popularno-naukowym  w  Muzeum
Etnograficznym.  Drugiego  dnia  odbędzie  się  piknik  ekologiczny  na  Błoniach
Nadwiślańskich.

27. W sobotę,  4 czerwca mszą św. odprawioną o godzinie 9.00 w kościele pw. św. Michała
Archanioła  rozpocznie  się  Dzień  Dziecka  organizowany  przez  Oratorium  im.  bł.  
ks. Bronisława Markiewicza - Michayland 2016. Gry i zabawy odbywające się na terenie
Parku Miejskiego potrwają do godziny 15.00.

28. W czwartek, 10 czerwca  o godzinie 15.00 w Ratuszu Staromiejskim zostaną wręczone
parom  małżeńskim  medale  Prezydenta  Rzeczypospolitej  za  długoletnie  pożycie
małżeńskie.
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29.  W dniach  od 10 do 26 czerwca spółka  miejska  Targi  Toruńskie  organizuje  na  ulicy
Różanej i Rynku Staromiejskim Jarmark Katarzyński.

30. W niedzielę, 12 czerwca w godzinach od 12.00 do 19.00 Biuro Toruńskiego Centrum
Miasta wspólnie z Pierogarnią „Stary Toruń” organizują Święto Ulicy Most Pauliński.

V. Przyjęcie porządku obrad.

p. M. Czyżniewski – zaproponował przyjęcie do porządku obrad projektów wg druku nr 404
jako punkt 33 i druku nr 407 jako punktu 34.

p. Ł. Walkusz -  zaproponował zmianę porządku obrad i umieszczenie w punkcie 6 druk o
numerze 408

GŁOSOWANIE:

Zmiana porządku obrad. Wynik głosowania: 20 – 0 – 0. Porządek sesji został zmieniony.

VI.    Rozpatrzenie  projektu  apelu  w  sprawie  zachowania  autonomii  i  integralności
Uniwersytetu Mikołaja Kopernika – DRUK NR 408.

p. M. Czyżniewski  - przedstawił projekt apelu.

Pytań nie było.

Dyskusja:

p. M. Krużewski – wskazał, że apel powinien być też głosem o zintegrowanie kujawsko –
pomorskiego obszaru badawczego w jedno współpracujące ze sobą konsorcjum naukowe. 
Wiadomo o znaczeniu UMK dla Torunia. Warto zwrócić uwagę na miejsce polskiej nauki  
w świecie. Najlepsze polskie uniwersytety są około pięćsetnego miejsce w świecie. 
Związki biznesu i nauki nie są zadowalające, a taki kierunek powinien być kontynuowany na
różnych  uczelniach.  Tego  nie  zrobi  się  bez  współpracy.  Nie  ma  rozwoju  współczesnej
medycyny  bez  fizyki,  optyki  itp.  Apel  należy  traktować  jako  otwarcie  na  współpracę
pomiędzy  uczelniami  w  celu  osiągnięcia  skoku  cywilizacyjnego  kujawsko  –  pomorskiej
nauki.

GŁOSOWANI  E:

Apel według druku nr 408. Wynik głosowania: 20 – 0 – 0. Uchwała została podjęta (apel
nr 3/16).

VII.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych w rejonie
ulic: Strobanda, Watzenrodego i Ugory w Toruniu – DRUK NR 394. 

p. A. Stasiak – przedstawiła projekt uchwały.

Opinie:
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KRSMiGP – zał. nr 1.

Pytania:

p. J. Gołębiewski – zapytał, czy plan będzie uwzględniał planowaną linię tramwajową ? 

p. A. Stasiak – odpowiedziała, że plan nie musi uwzględniać linii, ponieważ ona jest zgodna
z obowiązującym planem, który zakładał już w 2006 r. budowę linii z pętlą.

Dyskusji nie było.

GŁOSOWANIE:

Uchwała według druku nr 394. Wynik głosowania: 19 – 0 – 0. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 283/16).

VIII.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów położonych w rejonie
ulic: Szosa Okrężna, Gagarina i Krzemieniecka w Toruniu – DRUK NR 381. 

p. A. Stasiak – przedstawiła projekt uchwały.

Opinie:

KRSMiGP – zał. nr 2.

Pytania:

p.  M.  Cichowicz –  zapytał,  czy  nie  byłoby  zasadne  powiększenie  obszaru  dotyczącego
zmiany planu, aby objąć zmianą dużą część kampusu, żeby UMK nie lokalizowało nowych
parkingów ? 

p. A. Stasiak – odpowiedziała, że działka przejęta od UMK ma 7 tys. m2 i może powstać tu
obiekt parkingowy. Uzasadnione byłoby, żeby powstał z usługami, które będą sprawią,  że
parking nie będzie pusty.
Opracowywanie planu trwało 2 lata i skończyło się w 2012 r. UMK powołało ze swego grona
specjalną komisję ds. współpracy z miastem i wyznaczono takie miejsca, gdzie możliwe są
parkingi  wielopoziomowe na terenie  uczelni.  Takim kluczowym miejscem jest  teren  przy
APL-u. Zadbano o to, żeby w razie potrzeb uczelnia mogła takie miejsca budować. 

p. M. Cichowicz – wskazał, że UMK może chcieć budować parkingi przy Instytucie Historii
lub Ekonomii, bo odległość do parkingu wielopoziomowego jest zbyt duża. 

p. A. Stasiak – odpowiedziała, że z fiszki projektowej wynika, że budowa parkingu przyczyni
się do wzrostu znaczenia transportu publicznego przy jednoczesnym ograniczeniu transportu
indywidualnego. Parking dobrze wpisuje się w pętlę tramwajową i przystanki autobusowe.
Nastąpi  zmniejszenie  emisji  hałasu  i  drgań  pochodzących  od  pojazdów samochodowych.
Wyznaczono w mieście 3 takie miejsca. Plusem jest własność gminy, ponadto połączenie z
obiektem usługowym przyniesie oczekiwane rezultaty.
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p.  Ł.  Walkusz –  zapytał,  czy  w  sprawie  tego  parkingu  przewiduje  się  przeprowadzenie
konsultacji społecznych ?

p.  A.  Stasiak –  odpowiedziała,  że  przewiduje  się  możliwość  przeprowadzenia  konkursu
architektonicznego.  Plan  będzie  wykonywany  równolegle  z  pracami  konkursowymi,  aby
ustalenia  konkursu  przełożyć  na  prace  planistyczne.  W  toku  konkursu  będę  rozmowy  
i konsultacje. Konkurs i jego wyniki będą ogłaszane wśród mieszkańców. 

p. J. Gołębiewski – zapytał, o możliwość umieszczenia parkingu wielopoziomowego przy
pętli na Motoarenie.

p. A. Stasiak – odpowiedziała, że analizy parkingów na obrzeżach miasta typu park&ride
były  w  pracowni  dokonywane;  jeden  był  przy  ul.  Olsztyńskiej  a  drugi  przy  Drodze
Starotoruńskiej.
Lokalizacja  wskazywana  bliżej  osiedla  mieszkaniowego  może  przynieść  jeszcze  inne
korzyści. Parkingi park&ride łączą położenie zewnętrzne na obrzeżach, osiedle mieszkaniowe
oraz komunikację publiczną.

p. M. Kowallek – dodał, że lokalizacja parkingu przy ul. Gagarina/Szosa Okrężna na 200
miejsc  parkingowych  została  wybrana  jako  najlepiej  skomunikowana  z  komunikacją
publiczną.  W  tym  miejscu  są  2  linie  tramwajowe;  jedna  w  szczycie  ma  częstotliwość
odjazdów co 5 min., jest 5 linii autobusowych. Proponowana przez przedmówcę lokalizacja
też jest dogodna, mając na uwadze dojazd do parkingów przy Motoarenie, ale jest uboższa ze
względu na połączenie z komunikacją miejską. 

p.  M.  Cichowicz –  wskazał,  że  lokalizacja  parkingu  przy  pętli,  która  jest  prawie  przy
planowanej  trasie  średnicowej  jest  miejscem kanalizowania  głównego  ruchu.  Każda  trasa
główna przy ocenie wniosku ma wyższą punktację niż ulice zbiorcze. Lokalizacja wydaje się
zaskakująca,  mimo że spełnia  walor napełnienia  z  osiedla  i  campusu, lokalizacja za pętlą
tramwajową wydaje się bardziej oczywista. 

p.  A.  Stasiak –  przypomniała,  że  zmiana  planu ma dotyczyć terenów UMK o funkcjach
usługowych. Rozmowa o park&ride nie ma nic wspólnego z omawianym projektem. Jednym 
z  pomysłów  miasta  na  tym  terenie  jest  być  może  zorganizowanie  parkingu  w  formie
park&ride. Sporządzenie planu ma na celu określenie wskaźników zabudowania terenu. Nie
będzie to plan pod park&ride, lecz pod funkcje usługowe. 

Dyskusja:

p.  M.  Cichowicz –  wskazał,  że  pytania  zmierzają  do  tego,  żeby  racjonalnie  wydawać
publiczny grosz. Każde przystąpienie do planu generuje koszty. Rada miasta jest zobowiązana
do poznania szczegółów, aby uznać, czy wydawać pieniądze na ten cel. 

p. M. Krużewski – zaznaczył, że jest mowa przy okazji przystąpienia do sporządzenia planu
o parkingach park&ride, ale być może dlatego, że nie ma całościowej koncepcji parkingów
zbiorczych dla miasta.  Do tych parkingów wraca się.  Konsultacje społeczne wykazały,  że
społeczność Rubinkowa nie  chce  tego typu parkingu.  Być może park&ride powinien  być
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konsultowany  nie  tylko  w  miejscach  sytuowania.  Powinien  być  konsultowany  wśród
potencjalnych użytkowników, np. mieszkańców ościennych gmin. Trudno wyobrazić sobie, że
ktoś zostawi samochód na parkingu, zapłaci za to i następnie wsiądzie do płatnej komunikacji.

p. J. Beszczyński – stwierdził, że bezcelowe byłoby pytanie ościennych gmin, czy budować
im  parkingi.  Trzeba  stworzyć  mechanizmy  zachęcające  do  odstawiania  samochodów  
i korzystania z komunikacji. 

p.  M.  Krużewski –  wskazał,  że  potwierdza  to  konieczność  myślenia  o  komunikacji
całościowo i włączenia park&ride do systemu komunikacji publicznej. 

GŁOSOWANIE:

Uchwała według druku nr 381. Wynik głosowania: 21 – 0 – 1. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 284/16).

IX. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie  :

- w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Torunia na lata 2016-2041
– DRUK NR 379.

- zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu miasta na rok 2016 – DRUK NR 380 – I i II
CZYTANIE. 

p. M. Flisykowska - Kacprowicz –  przedstawiła projekty uchwał z autopoprawkami.

Opinie:

KOSiT – zał. nr 3, 7.

KPSiZ oraz KiP – zał. nr 4, 8.

KGKISiG – zał. nr 5, 9.

KB – zał. nr 6, 10.

I czytanie

Pytania:

p. M. Cichowicz – zapytał, jaka była historia otrzymanej dotacji, którą trzeba zwrócić ? 

p. M. Flisykowska - Kacprowicz – odpowiedziała, że środki, jakie być może trzeba będzie
zwrócić  to  niespełna  1%  dotacji  inwestycyjnych.  To  zadanie  miało  być  początkowo
realizowane z własnych środków, ale okazało się, że można sięgnąć po zewnętrzne pieniądze. 
Audyt energetyczny, zrobiony początkowo przez innego wykonawcę, wskazywał, że budynki
są  w  gorszym  stanie  i  zalecenia  były  takie,  żeby  użyć  grubszego  styropianu  i  okien  
o mniejszej przepuszczalności ciepła. W momencie przygotowywania dokumentacji okazało
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się, że budynki są w lepszym stanie. Celem było osiągnięcie efektu ekologicznego poprzez
zmniejszenie zużycia energii i zastosowano materiały o innych parametrach.  

p. M. Cichowicz – zapytał, kiedy podpisywano umowę i jak wyglądały audyty ? 

p. M. Maksim -  odpowiedział, że wyjściowy audyt efektywności ekologicznej został w 2013
r.  opracowany  i  na  jego  podstawie  został  złożony  wniosek  o  dofinansowanie.  Później
opracowano projekt wykonawczy, a następnie zrealizowano zadanie w 2014 r.  Rozbieżność
pomiędzy audytem wyjściowym a projektem wykonawczym została stwierdzona dopiero na
etapie wspólnej kontroli, w której miasto brało udział z przedstawicielami NFOŚiGW.

p. M. Cichowicz – zapytał,  czy było tak,  że był  audyt  w 2013 r.,  następnie wniosek, na
podstawie  niego  przygotowano  projekt  w  2014  r.,  projekt  jest  elementem  porozumienia
podpisanego z Funduszem i zrobiono coś niezgodnie z projektem ? 

p. M. Maksim - odpowiedział, że istotne są 2 dokumenty. Wyjściowy audyt, na podstawie
którego złożono wniosek w 2013 r. i projekt wykonawczy opracowany w 2014 r. Pomiędzy
tymi dokumentami nie było zbieżności. Audytor nie miał wiedzy na temat stanu technicznego
obiektów. Projektant zbadał to gruntownie i doszedł do innych wniosków. 

p. M. Cichowicz – zapytał, czy było tak, że najpierw był audyt w 2013 r., później wniosek 
i porozumienie, czy najpierw audyt w 2013 r., wniosek i projekt w 2014 r. i na jego podstawie
podpisanie umowy ? Czy porozumienie zawierało akceptację dla projektu budowlanego ? 

p.  M.  Maksim -  odpowiedział,  że  wniosek był  przygotowany i  umowa była  zawarta  na
podstawie audytu, a realizacja odbyła się na podstawie projektu wykonawczego. 

p.  M.  Frąckiewicz -  zapytał,  czy  w  wyniku  przeprowadzonej  inwestycji  uzyskano
zamierzony efekt ? 

p.  M.  Maksim -   odpowiedział,  że  tak.  Przeprowadzono  audyt  po  wykonaniu  zadania  i
osiągnięto  wszystkie  główne  cele  projektu,  które  wskazywały,  żeby  doprowadzić  do
określonej redukcję emisji CO2. 

Dyskusja:

p. M. Cichowicz – poprosił o 15 min. przerwy przed zakończeniem dyskusji dla klubu radych
Czas Mieszkańców.

p. M. Frąckiewicz – wskazał, że głównym celem było osiągnięcie efektu ekologicznego i to
zostało uczynione.  Wpisując do budżetu zwrot  pieniędzy niejako miasto przyznaje się  do
błędu. To nie jest błąd i wpadka, a zachowanie poprawne, bo bardzo gospodarcze. 

p. M. Rzymyszkiewicz – odniósł się do wypowiedzi przedmówcy i wskazał, że lepszą drogą
jest zabezpieczenie środków niż ewentualny zwrot dotacji, bo może okazać się, że decyzja  
o zwrocie środków zapadnie,  a kolejna sesja  rady miasta  jest  zaplanowana na późniejszy
termin, i trzeba będzie zapłacić odsetki. 

p. M. Cichowicz – poprosił o 10 min. przerwy.

p. M. Czyżniewski – ogłosił przerwę.

Po przerwie.
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p. M. Cichowicz – poinformował, że klub radnych Czas Mieszkańców, uznając, że sprawa
jest  istotna,  a  informacje  są  ogólne  i  trudno  wyrobić  sobie  zdanie,  będzie  wnioskował  
o  udostępnienie  dokumentów  związanych  z  audytem,  pozwoleniem  na  budowę,
porozumieniem i dziennikiem budowy. 

p.  M.  Rzymyszkiewicz –  stwierdził,  że  w  dobrze  rozumianym  interesie  miasta  należy
zabezpieczenie  pieniędzy  na  ewentualny  zwrot  dotacji  i  nienarażanie  się  na  naliczenie
niepotrzebnych  odsetek.  Kolejna  sesja  jest  za  miesiąc  i  jeśli  okaże  się,  że  trzeba  będzie
szybko zwrócić dotację, to przez kilkanaście dni można zapłacić 10-15 tys. odsetek. Każda
złotówka odsetek będzie stracona. Lepiej zabezpieczyć kwotę i nie marnować pieniędzy na
odsetki. Niezagłosowanie za zmianami będzie na szkodą miasta. 

p. M. Frąckiewicz – przyznał, że od tej kwoty odsetki to 500 zł/dziennie. Odsetki to strata
dla budżetu, bo ich nie zwraca się w przypadku wygranej sprawy. Pieniędzy w budżecie nie
brakuje, bo to jest dopiero połowa roku i na wydatki inwestycyjne są pieniądze, więc kwotę
można zamrozić. 

II czytanie

Pytań i dyskusji nie było.

GŁOSOWANIE:

Uchwała według druku nr 379 z autopoprawką. Wynik głosowania: 17 – 3 – 0. Uchwała
została podjęta (uchwała nr 285/16).

Uchwała według druku nr 380 z autopoprawką . Wynik głosowania: 17 – 3 – 0. Uchwała
została podjęta (uchwała nr 286/16).

X.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  wniesienia  w  formie  wkładu
niepieniężnego nieruchomości na podwyższenie kapitału zakładowego spółki Toruńskiej
Agencji Rozwoju Regionalnego SA w Toruniu – DRUK NR 399. 

p. E. Kossakowska –  przedstawiła projekt uchwały.

Opinie:

KB – zał nr 11.

Pytania:

p. W. Klabun – zapytał, czy w dalekosiężnych planach są inwestycje w innowacyjne obszary,
które służyłyby mieszkańcom ? 

p.  E.  Kossakowska –  odpowiedziała,  że  celem powoływania  spółki  było  podejmowanie
działań  na  rzecz  rozwoju  przedsiębiorczości  i  rozwoju  gospodarczego  województwa
kujawsko – pomorskiego. Ten kierunek jest przyjęty przy planach inwestycyjnych dla tego
terenu. Agencja będzie przygotowywała infrastrukturę, ale dla rozwoju przedsiębiorczości. 

p. M. Cichowicz – zapytał, jakie plany ma Agencja dla tego obszaru ? Czy cały obszar objęty
planem zostanie przekazany ? Czy będzie tam zlokalizowane duże centrum logistyczne, które
będzie generowało duży ruch na ulicach dojazdowych ? 
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p.  E.  Rybińska -   odpowiedziała,  że w parkach technologicznych nie  może być centrów
logistycznych. Gdyby powstało duże centrum, to cały ten teren zastałby zajęty. Planowane
jest  przygotowanie  terenu  dla  małych  i  średnich  firm.  Duże  firmy  mają  zazwyczaj  do
dyspozycji  specjalne  strefy  ekonomiczne.  Mały  przedsiębiorca  potrzebuje  dobrze
przygotowanego terenu z drogami, infrastrukturą wod. – kan. i teletechniczną. Tzw. lokatorzy
parku są też objęci opieką w postaci pomocy w procesie inwestycyjnym. Są ustalane zasady
kupna lub dzierżawy gruntu i po poniesieniu określonego poziomu nakładu mogą go wykupić.
Widać jak firmy wzrastają, jedna z firm uznana została za najbardziej innowacyjną firmę w
parkach w Polsce. Park dwukrotnie uzyskał nagrodę Regio Star jako najlepszy projekt unijny
w zakresie innowacji i wspomagania przedsiębiorczości. Tam mają być firmy nowoczesne,
nieuciążliwe  dla  otoczenia  i  przyjazne  mieszkańcom.  Lewobrzeże  rozwija  się,  ludzie
potrzebują pracy i znajdują ją w parku technologicznym. Obecnie pracuje tam ok. 800-1000
osób dobrze wykształconych. 

p. M. Zaleski – dodał, że na mapie jest zaznaczony obszar 18 ha w 4 częściach. Łącznie to
jest połowa z całego terenu. Tam są tereny zapisane jako ZP albo U/ZP. Drugi symbol to
zieleń parkowa. Tej zieleni pozostanie tam na pewno ok. 10 ha w kontekście osiedla z kilkuset
osobami,  więc  komfort  korzystania  z  zieleni  jest  niebywały.  Pozostaną obiekty chronione
decyzją konserwatorską, czyli pozostałości po bunkrach. Będą zachowane obiekty forteczne.
Parki technologiczne są potrzebne. Sąsiednie miasto ma zarezerwowanych dwadzieścia razy
więcej terenów pod parki, a jest o 1,8 razy większe od Torunia. 

p. J. Gołębiewski – zapytał, dlaczego miasto otrzyma kwotę o 9 tys. niższą czyli różnicę
między wartością akcji a gruntów ? 

p. E. Kossakowska – odpowiedziała, że 9 tys. zł nie wystarcza na pokrycie kolejnej akcji  
o wartości 11 tys. zł. Ta końcowa kwota zostania zaksięgowana na kapitał zapasowy spółki,
ale tak jest praktyka w spółkach, gdy jest dokapitalizowanie. 

Dyskusji nie było.

p. M. Olszta - Bloch – przypomniała, ze w grudniu ubr. był uchwalany mpzp dla tego terenu,
który wywołał sporo dyskusji wśród mieszkańców. Było do niego ponad 30 wniosków, które
nie zostały uwzględnione. Powiedziała, że zaproponowany projekt uchwały nie jest dobrym
kierunkiem, jest efektem mpzp. Poinformowała, że nie poprze projektu uchwały.

p. M. Cichowicz – stwierdził,  że mało jest takich instytucji w Toruniu,  które tak dobrze
działają jak TARR. Teren jest wykorzystywany bardzo dobrze. Firmy są doceniane na forum
ogólnopolskich.  Wyraził  nadzieję  na  szybkie  zagospodarowanie  terenów,  miejsca  pracy
znajdą się w otoczeniu zieleni i działalność parku nie będzie  uciążliwa dla mieszkańców.

GŁOSOWANIE:

Uchwała według druku nr 399. Wynik głosowania: 18 – 0 – 1. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 287/16).

XI.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  nadania  statutu  Straży  Miejskiej  w
Toruniu – DRUK NR 366. 

p. J. Paralusz –  przedstawił projekt uchwały.

Opinie:
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KBiOŚ – zał. nr 12.

Pytań i dyskusji nie było.

GŁOSOWANIE:

Uchwała według druku nr 366. Wynik głosowania: 18 – 0 – 1. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 288/16).

XII. Rozpatrzenie projektu w sprawie zmiany uchwały dotyczącej przyjęcia aneksu do
Porozumienia  w  sprawie  realizacji  ZIT  dla  Bydgosko-Toruńskiego  Obszaru
Funkcjonalnego z dnia 8 kwietnia 2014 r. oraz tekstu jednolitego – DRUK NR 398. 

p. M. Lewandowska - Robak –  przedstawiła projekt uchwały.

Opinie:

KRSMiGP – zał. nr 13.

Pytań i dyskusji nie było.

GŁOSOWANIE:

Uchwała według druku nr 398. Wynik głosowania: 18 – 0 – 0. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 289/16).

XIII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie desygnowania osoby do składu Komisji
do spraw Realizacji Programu Absolwent – DRUK NR 395. 

p. E. Kowalska –  przedstawiła projekt uchwały.

p. M. Czyżniewski – poinformował,  że Konwent Seniorów przyjął  kandydaturę radnego  
J. Gołębiewskiego jako przedstawiciela rady do komisji.

Pytań i dyskusji nie było.

GŁOSOWANIE:

Uchwała według druku nr 395. Wynik głosowania: 18 – 0 – 1. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 290/16).

XIV.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  desygnowania
osób do składu Komisji Mieszkaniowej – DRUK NR 396. 

p. E. Kowalska - przedstawiła projekt uchwały.

p. M. Czyżniewski - poinformował, że Konwent Seniorów przyjął kandydaturę p. Ewarysta
Gajka do komisji.

Pytania:

p. M. Cichowicz – zapytał, kto jest przedstawicielem jakich ugrupowań w komisji ?
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p.  E.  Kowalska –  odpowiedziała,  ze  dotychczas  była  radna  S.  Kowalska  –  Czas
Mieszkańców, p. J. Żołnowska – Czas Gospodarzy, p. K. Kojak – PiS, p. J. Modzelewski –
PO.

Dyskusja:

p. M. Cichowicz – wyraził żal, że mimo obecności 4 kubów w radzie, decyzją koalicji Czas
Mieszkańców został wykluczony. Radna S. Kowalska pracowała przez rok. Obecnie musiała
zrezygnować. Osoba spoza rady nie znalazła uznania koalicji. Jest przykre, że w radzie miasta
nie można zachować prostego parytetu, żeby byli 4 reprezentanci każdego z klubów. 

p. M. Rzymyszkiewicz – przypomniał, że w poprzednim projekcie uchwały desygnowano
osobę  do  prac  w  komisji  Program  Absolwent.  W  miejsce  obecnego  posła  A.  Myrchy,
wcześniej radnego PO, został desygnowany radny Czasu Mieszkańców. Radnej S. Kowalskiej
nikt  nie  prosił  o  rezygnację.  Zrobiła  to  sama.  Jeśli  są  inne  wnioski,  to  można  złożyć
poprawkę. 

GŁOSOWANIE:

Uchwała według druku nr 396. Wynik głosowania: 20 – 0 – 1. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 291/16).

XV.   Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wskazania kandydata do Rady Muzeum
Etnograficznego im. Marii Znamierowskiej - Prüfferowej w Toruniu – DRUK NR 390. 

p. Z. Derkowski - przedstawił projekt uchwały.

Opinie:

KPSiZ oraz KiP – zał. nr 14.

Pytań i dyskusji nie było.

GŁOSOWANIE:

Uchwała według druku nr 390. Wynik głosowania: 20 – 0 – 0. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 292/16).

XVI.  Rozpatrzenie  projektu uchwały  w sprawie    zmiany w składzie  Rady Społecznej
działającej przy Zakładzie Pielęgnacyjno - Opiekuńczym im. ks. Jerzego Popiełuszki  
w Toruniu – DRUK NR 388. 

p. I. Miłoszewska - przedstawiła projekt uchwały.

Opinie:

KPSiZ oraz KiP – zał. nr 15.

Pytań i dyskusji nie było.

GŁOSOWANIE:

17



Uchwała według druku nr 388. Wynik głosowania: 17 – 1 – 1. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 293/16).

XVII.    Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania
finansowego za 2015 rok Miejskiej Przychodni Specjalistycznej – DRUK NR 384. 

p. I. Miłoszewska - przedstawiła  projekt uchwały.

Opinie:

KPSiZ oraz KiP – zał. nr 16.

KB - zał. nr 17.

Pytań i dyskusji nie było.

GŁOSOWANIE:

Uchwała według druku nr 384. Wynik głosowania: 19 – 0 – 0. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 294/16).

XVIII.   Rozpatrzenie projektu apelu w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego
za 2015 rok Zakładu Pielęgnacyjno Opiekuńczego im. ks. J. Popiełuszki – DRUK NR
385. 

p. I. Miłoszewska - przedstawiła  projekt uchwały.

Opinie:

KPSiZ oraz KiP – zał. nr 18.

KB - zał. nr 19.

Pytań i dyskusji nie było.

GŁOSOWANIE:

Uchwała według druku nr 385. Wynik głosowania: 22 – 0 – 0. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 295/16).

XIX.    Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania
finansowego oraz pokrycia ujemnego wyniku finansowego za 2015 rok Specjalistycznego
Szpitala Miejskiego im. M. Kopernika – DRUK NR 386. 

p. I. Miłoszewska - przedstawiła  projekt uchwały.

Opinie:

KPSiZ oraz KiP – zał. nr 20.

KB - zał. nr 21.
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Pytania:

p.  M. Krużewski –  zapytał,  czy strata  w Szpitalu  Miejskim jest  permanentnie  wpisana  
w jego działalność  ? Czy trzeba przyjąć, że co roku taka strata będzie wykazywana ? 
Czy istnieją jakieś trendy, które wskazują, że można uniknąć strat ?

p. I. Miłoszewska – odpowiedziała, że w 2013 r. w celu oceny sytuacji placówki zlecono
firmie  zewnętrznej  badanie,  które  miało  odpowiedzieć  na  pytanie,  co  organ  założycielski
powinien  uczynić.  Wtedy w rekomendacjach  pojawiły  się  wnioski,  że  działalność  należy
nadal  utrzymywać.  Rezygnacja  z  działalności  nie  przyniosłaby  oczekiwanych  efektów
społecznych.  W  momencie  prywatyzacji  Szpitala  byłyby  zlikwidowane  wszystkie
nierentowne  działalności.  Dyrekcja  podejmuje  działania  zmierzające  do  poprawy sytuacji
zakładu,  jednakże  jest  to  uwarunkowane  finansowaniem  przez  NFZ  oraz  refundacją  za
świadczenia pozalimitowe, bo taka jest potrzeba. 

p.  J.  Gołębiewski –  zapytał,  czy  działanie  na  stracie  jest  permanentną  sytuacją  szpital  
w  Polsce  w  ogóle  ?  Czy  NFZ  nie  wywiązuje  się  z  zadeklarowanych  poziomów
finansowania ? 

p.  I.  Miłoszewska -  odpowiedziała,  że  dylematy  funkcjonowania  szpitalnictwa  w Polsce
dotyczą  wszystkich  gmin.  W  miejscach,  gdzie  sprywatyzowano  szpitale,  po  pierwszym
okresie prosperity popadały one w problemy finansowe. NFZ część działalności szpitali ma
niedoszacowaną. Z działów opłacalnych finansowana jest pozostała działalność. 
NFZ nie płaci w pełnej wysokości środków za nad wykonania. Natomiast oczywiste jest, że
szpitale  nie  mogą  odmówić  pomocy  pacjentom.  Wykonują  świadczenia  ponad  limit.  A
następnie  występują  o  sfinansowanie  nadwykonania,  które  w  trybie  negocjacji  jest
finansowane  na  poziomie  20%  tego,  co  szpital  wydał.  W  konsekwencji  sprawy  o
sfinansowanie trafiają do sądów. 

Dyskusji nie było.

GŁOSOWANIE:

Uchwała według druku nr 386. Wynik głosowania: 21 – 0 – 0. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 296/16).

XX. Rozpatrzenie projektu uchwały uchwałę w sprawie przyznania w roku 2016 dotacji
na  prace  konserwatorskie,  restauratorskie  i  roboty  budowlane,  przy  zabytkach
wpisanych do rejestru zabytków – DRUK NR 387. 

p. S. Szczerbiński - przedstawił projekt uchwały.

Opinie:

KPSiZ oraz KiP – zał. nr 22.

Pytania:

p. M. Olszta - Bloch – zapytała, czy wnioskodawca wycofał się, bo przyznana dotacji była
mniejsza od oczekiwań ? 
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p. S. Szczerbiński – odpowiedział, że była mniejsza i stwierdził, ze kwota dotacji pokrywa
wartość VAT-u. Zauważył, że wnioskodawca otrzyma refundację rozliczając VAT. Pozostali
wnioskodawcy  otrzymali  mniejsze  dotacje  z  urzędu  marszałkowskiego,  wojewódzkiego
konserwatora lub Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego.

p. M. Frąckiewicz – zapytał, czy w pierwotnym podziale dotacji były osoby lub podmioty,
które nie otrzymały dotacji ? 

p. Czerwiński – odpowiedział, że nie. Wnioski odrzucone były z przyczyn formalnych.

Dyskusji nie było.

GŁOSOWANIE:

Uchwała według druku nr 387. Wynik głosowania: 19 – 0 – 0. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 297/16). 

XXI.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  określenia
warunków i trybu finansowania rozwoju sportu przez Gminę Miasta Toruń – DRUK
NR 391 - I i II CZYTANIE.

p. Z. Fiderewicz – przedstawił projekt uchwały.

Opinie:

KOSiT – zał. nr 23.

I i II czytanie

Pytań i dyskusji nie było.

GŁOSOWANIE:

Uchwała według druku nr 391. Wynik głosowania: 20 – 0 – 0. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 298/16). 

XXII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości zabudowanej
położonej przy ul. Szosa Chełmińska 167, 167a w Toruniu – DRUK NR 389. 

p. W. Krawiec – przedstawił projekty uchwał.

Opinie:

KGKISiG – zał. nr 24.

Pytań i dyskusji nie było.

GŁOSOWANIE:

Uchwała według druku nr 389. Wynik głosowania: 20 – 0 – 0. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 299/16).
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XXIII.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w sprawie    regulaminu  utrzymania  czystości  
i porządku na terenie Gminy Miasta Toruń – DRUK NR 370 – I i II CZYTANIE. 

p. M. Kowallek – przedstawił projekt uchwały.

Opinie:

KGKISiG – zał. nr 25.

I czytanie

Pytania:

p.  B.  Jóźwiak – zapytał,  czy zapisy w uchwałach przysłużą się do zmniejszenia śmieci  
w mieście ? 

p. M. Kowallek – odpowiedział, że zasady wypełniają wymogi ustawy i porządkują system 
o spostrzeżenia od początku jego funkcjonowania. Jeśli ktoś składa deklarację z podaną liczbą
osób  w  gospodarstwie,  to  postawiony  pojemnik  jest  wystarczający.  Możliwe,  że  będą
odbierane  śmieci  z  zabudowy  wielorodzinnej  w  workach.  To  samo  dotyczy  odpadów
selektywnych. Ten zapis jest  po to, żeby odpady można było wystawiać też we własnych
workach.  Na pewno nie wyeliminuje się wskutek uchwał dzikich wysypisk. To jest problem
we wszystkich miastach. Odwrotnie zakładała ustawa. Nasilenie jest od 2013r. Zbierane jest
ok  200 m3 więcej  odpadów rocznie  z  takich  wysypisk.  Faktem są  podrzucania  śmieci  z
innych  gmin.  Pewnie  zbyt  wiele  nie  poprawi  się,  ale  poprawi  się  organizacja  na
nieruchomościach.  Jest  przygotowywana  strategia  gospodarowania  odpadami  dla  miasta,
która będzie próbowała odpowiedzieć, jak sobie z tymi problemami radzić. 

p. S. Kowalska – zapytała o  § 21. Ile jest zgłoszeń w ciągu roku dotyczących psów i ich
agresywnego zachowania ? Kiedy ten punkt regulaminu zmienił się ?

p. M. Kowallek – odpowiedział,  że  nie wie,  ile jest  takich zgłoszeń.  W 2013 r.  niektóre
zapisy zostały usunięte, ponieważ zdaniem prawników ustawa nie dała możliwości ingerencji
aż tak daleko posuniętej przez radę miasta. 

p.  S.  Kowalska –  wskazała,  że  art.  77  kw określa,  jakie  psy powinny być  trzymane na
smyczach i w jakim momencie.

p. M. Kowallek –  odpowiedział,  że regulamin o utrzymaniu czystości wynika z ustawy.
Regulamin musi trzymać się parametrów ustawy. Mimo, że kodeks wykroczeń mówi o psach
na smyczy, to nie można wprowadzać innych regulacji w regulaminie utrzymania porządku i
czystości. To jest prawo administracyjne, a nie cywilne.

p.  K.  Wojtasik –  wskazał,  że  jeden  z  mieszkańców  zwrócił  uwagę,  że  musi  od
Wojewódzkiego  Ośrodka  Stomatologicznego  iść  z  workami  do  kontenera  przy  Baju
Pomorskim.

p.  M.  Kowallek –  odpowiedział,  że  starówka  jest  wyjątkowym  obszarem.  Odpady  są
odbierane z  nieruchomości.  System pojemników podziemnych został  wprowadzony po to,
żeby wyeliminować stojące worki z terenów nieruchomości. Przypadki 300 m odległości od
pojemników podziemnych zdarzają się. 
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p. K. Wojtasik – zwrócił uwagę, że na przeciwko są ruiny zamku krzyżackiego. Teraz tam
jest budowany szalet.  

p. M. Kowallek –  odpowiedział, że jest budowanych kilka pojemników podziemnych. Na
nie trzeba było otrzymać odstępstwa.  Inwestorem jest  MPO. Przy lokalizacji  pojemników
podziemnych  bierze  się  pod  uwagę  promień  odległości  dla  mieszkańców.  Może  tak  się
zdarzyć, że odległości mogą być większe. Zdarzają się, że mieszkańcy np. z racji wieku nie
chcą chodzić do pojemników i wtedy są śmieci odbierane z nieruchomości.

p. K. Wojtasik – zapytał o awaryjność tych śmietników. Na Rynku Nowomiejskim często
blokowały się i nie przyjmowały kart. Worki były przy kontenerach. Tak samo było przy Baju
Pomorskim.

p.  J.  Pepłowska –  kierownik  wydziału  wywozów  MPO  –  potwierdziła,  że,  były  akty
wandalizmu na Rynku Nowomiejskim. Pojemniki były blokowane przez wrzucanie za dużych
worków. Worki są zabierane każdorazowo nawet, gdy są pozostawione przy pojemnikach.

p.  M.  Cichowicz –  zapytał,  jakie  lokalizacje  pojemników  są  obecnie  zaakceptowane  na
terenie starego miasta ?

p.  M.  Kowallek –  odpowiedział,  że  na  razie  wycofano  się  z  lokalizacji  na  Rynku
Staromiejskim. Są proponowane inne lokalizacje, żeby była lepsza dostępność, tak aby można
było obsłużyć wszystkie nieruchomości.

p.  J.  Pepłowska –  odpowiedziała,  że  pojemniki  podziemne  są  opróżniane  z  odpadów
zmieszanych niesegregowanych 2-3 razy/tydzień, segregowanych 1 raz/tydzień, szkło 1 raz/2
tygodnie.  Pojemniki  są  przy  ul  Małe  Garbary,  Wielkie  Garbary,  Rynku  Nowomiejskim  
i ul. Podmurnej. Odpady są pod ziemią, a nie na podwórkach. System sprawdza się. 

p.  J.  Gołębiewski –  zapytał,  czy  kwota  opłat  może  być  uzależniona  od  jakości
segregowania ? Czy można odbierać worki 2 razy w miesiącu, żeby ich tyle nie umieszczać 
w piwnicy, bo im więcej się segreguje, tym więcej jest worków ? 

p. M. Kowallek –  odpowiedział, że stawki są tak zaproponowane, że nagradzają osoby, które
segregują odpady. Ustawa mówi, że ci co nie segregują, powinni płacić stawki większe za
niesegregowane odpady. Do końca 2017 r. odbiór będzie 1 raz w miesiącu. 

p.  J.  Gołębiewski -   wskazał,  że  mniejsze  stawki  są  za  deklarację  segregowania,  a  nie
faktyczne segregowanie.

p. M. Kowallek – potwierdził, że jest problem. Wystawiane są żółte kartki nieruchomościom,
które działają wbrew deklaracjom. Wysłano w tej sprawie ok. 30 pism. Dotąd jeszcze nikogo
nie ukarano podwyżką stawki za działanie wbrew deklaracjom.

p. M. Cichowicz – zapytał, skąd 2017 r. ? Czy nie jest istotniejszy efekt w odbiorze śmieci
pod kątem segregacji ? Czy liczba selekcjonowanych śmieci byłaby większa, gdyby częściej
odbierano śmieci ? 
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p.  M.  Kowallek –  odpowiedział,  że  strategia  pozwoli  odpowiedzieć,  jak  zwiększyć
możliwości selektywnej zbiórki śmieci. Z obecnych danych trudno coś wyrokować. Trzeba
oprzeć się na analizach z miast, które zwiększyły częstotliwość odbioru śmieci.
Obecna  umowa  zawarta  do  została  2017  r.  obliguje  operatora  do  wywozu  odpadów
selektywnie  zbieranych  w  zabudowie  jednorodzinnej  1  raz  w  miesiącu.  Dzięki  temu
systemowi Toruń ma jedną z najniższych stawek w Polsce. Zabudowa wielorodzinna zyskała
na wprowadzeniu systemu odbioru odpadów, bo są tam niższe opłaty. 

Dyskusja:

p. S. Kowalska – złożyła wniosek o skierowanie regulaminu do wnioskodawcy i  komisji
bezpieczeństwa, szczególnie dotyczy to rozdziału 6, § 21.

p. M. Cichowicz – zaproponował wskazanie jednego osiedla i przeprowadzenie testu. 
To będzie ułamek kwoty,  jaką wyda się na firmę statystyczną,  a po 2-3 miesiącach może
okazać się, że wzrosła liczba selektywnie zbieranych śmieci.

p. Z. Fiderewicz – poprosił o odrzucenie wniosku w głosowaniu.

GŁOSOWANIE:

Wniosek  radnej  S.  Kowalskiej.  Wynik  głosowania:  3  –  15  –  0.  Wniosek  nie  został
przyjęty.

II czytanie

Pytań i dyskusji nie było.

GŁOSOWANIE:

Uchwała według druku nr 370. Wynik głosowania: 15 – 3 – 0. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 300/16).

XXIV.  Rozpatrzenie  projektu uchwały  w sprawie  określenia  szczegółowego sposobu  
i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli
nieruchomości z terenu GMT i zagospodarowania   tych odpadów, w zamian za uiszczoną
przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.    –
DRUK NR 371 – I i II CZYTANIE. 

p. M. Kowallek – przedstawił projekt uchwały.

Opinie:

KGKISiG – zał. nr 26.

I i II czytanie

Pytań i dyskusji nie było.

GŁOSOWANIE:
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Uchwała według druku nr 371. Wynik głosowania: 16 – 2 – 0. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 301/16).

XXV.    Rozpatrzenie  projektu uchwały  w sprawie wyboru metody ustalenia  opłaty  za
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty – DRUK NR
372 – I i II CZYTANIE.

p. M. Kowallek – przedstawił projekt uchwały.

Opinie:

KGKISiG – zał. nr 27.

KB - zał. nr 28.

I i II czytanie

Pytań i dyskusji nie było.

GŁOSOWANIE:

Uchwała według druku nr 372. Wynik głosowania: 18 – 0 – 0. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 302/16).

XXVI.    Rozpatrzenie  projektu uchwały  w sprawie określenia  terminu,  częstotliwości  
i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi – DRUK NR 373 –
I i II CZYTANIE.

p. M. Kowallek – przedstawił projekt uchwały.

Opinie:

KGKISiG – zał. nr 29.

I i II czytanie

Pytań i dyskusji nie było.

GŁOSOWANIE:

Uchwała według druku nr 373. Wynik głosowania: 19 – 0 – 0. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 303/16).

XXVII.    Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  określenia  wzoru  deklaracji  
o  wysokości  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  na  terenie  Gminy
Miasta Toruń – DRUK NR 374 – I i II CZYTANIE.

p. M. Kowallek – przedstawił projekt uchwały.

Opinie:

KGKISiG – zał. nr 30.
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I i II czytanie

Pytań i dyskusji nie było.

GŁOSOWANIE:

Uchwała według druku nr 374. Wynik głosowania: 21 – 0 – 0. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 304/16).

XXVIII.    Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia cen
urzędowych  za  usługi  przewozowe w publicznym transporcie  zbiorowym w zakresie
zadania o charakterze użyteczności publicznej w gminnych   przewozach pasażerskich   –
DRUK NR 382 – I i II CZYTANIE.

p. M. Kowallek – przedstawił projekt uchwały.

Opinie:

KB – zał. nr 31.

KGKISiG – zał. nr 32.

I czytanie

Pytania:

p. S. Kowalska – zapytała, od ilu lat jest uruchamiana linia sezonowa do Kamionek ? 
Czy została przeprowadzona analiza kosztów ? 

p. M. Kowallek – odpowiedział, że od  5-6 lat. Dotąd była wynajmowana linia, żeby jeździła
na  kąpieliska.  Przeważnie  było  to  MZK.  Przychody  ze  sprzedaży  biletów  należały  do
przewoźnika. Różnica była taka, że nie były to bilety komunikacji zbiorowej obowiązujące 
w mieście. Teraz to będą bilety miejskie. Musi być zawarte porozumienie z gminą, dokąd
będzie  docierać  komunikacja.  Takie  porozumienie  było  już  zawarte  pomiędzy  gminą
Łysomice  
i Toruniem. 

p. S. Kowalska – zapytała, czy nie lepiej byłoby przeanalizować możliwość uruchomienia
nowego basenu ? Czy dokonywano analizy szacunkowych kosztów ? 

p.  M.  Kowallek –  odpowiedział,  że  ta  tematyka  nie  dotyczy  publicznego  transportu
zbiorowego.

Dyskusji nie było.

II czytanie

Pytań i dyskusji nie było.

GŁOSOWANIE:

25



Uchwała według druku nr 382. Wynik głosowania: 22 – 0 – 0. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 305/16).

XXIX.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  zasad
korzystania ze środków lokalnego publicznego transportu zbiorowego organizowanego
przez GMT na terenie miasta Torunia oraz na terenie innych   gmin na mocy zawartych z
nimi  porozumień  międzygminnych  w  tym  uprawnień  pasażerów  do  bezpłatnych  i
ulgowych przejazdów oraz sposobu ustalania opłat dodatkowych w razie niedopełnienia
obowiązku  zapłaty  należności  przewozowych  z  tytułu  przewozu  osób,  naruszenia
przepisów o przewozie zwierząt i rzeczy oraz spowodowania zatrzymania lub zmiany
trasy  środka  transportowego  bez  uzasadnionej  przyczyny    –  DRUK  NR  383  –  
I i II CZYTANIE.

p. M. Kowallek – przedstawił projekt uchwały.

Opinie:

KGKISiG – zał. nr 33.

I i II czytanie

Pytań i dyskusji nie było.

GŁOSOWANIE:

Uchwała według druku nr 383. Wynik głosowania: 22 – 0 – 0. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 306/16).

XXX.    Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zlecenia  Komisji  Bezpieczeństwa  
i  Ochrony Środowiska Rady Miasta Torunia przeprowadzenia kontroli  – DRUK NR
367.

p. M. Jakubaszek – przedstawił projekt uchwały.

Pytań nie było.

Dyskusja:

p.  M.  Frąckiewicz –  stwierdził,  że  ta  uchwała  to  niebezpieczny  precedens.  Nie  należy
negować  prawa  i  możliwości  kontroli  merytorycznej  komisji  w  zakresie  ich  działania.
Zauważył,  że  żaden  z  radnych  KBiOŚ nie  skorzystał  z  okazji  podczas  prezentacji  planu
komisji  rewizyjnej  i  nie  zgłosił  własnej  propozycji.  Wprowadzenie  takiego  zwyczaju  da
niebezpieczny proceder kontroli przez poszczególne komisje w każdym zakresie.

p. M. Cichowicz – wyraził zdziwienie, że komisja nie chciała się zająć w ogóle tematem
przejazdów  samochodów  ciężarowych  przez  miasto.  Ten  problem  dotyczy  lewej  części
Torunia.  Po  oddaniu  nowego  mostu  i  zamknięcia  węzła  Czerniewice  narasta  ilość  aut
ciężarowych przejeżdżających ul. Łódzką, Andersa i Poznańską. Komisja mogłaby rozszerzyć
działalność i sprawdzić, jak działa samo rozporządzenie prezydenta. 
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p. M. Jakubaszek – przypomniał, że faktycznie komisje nie korzystały z zapisu dającego
możliwość przeprowadzania kontroli. Zapis o takiej możliwości istniej w Statucie. Tym razem
proponuje się wykorzystać narzędzia, które leżały gdzieś z boku. Komisja podeszła do tego
problemu z aprobatą.  

GŁOSOWANIE:

Uchwała według druku nr 367. Wynik głosowania: 13 – 7 – 3. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 307/16).

XXXI.   Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie powołania
doraźnej  komisji  Rady  Miasta  Torunia  do  opracowania  propozycji  zmian  Statutu
Gminy Miasta Toruń – DRUK NR 401.

XXXII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie powołania
doraźnej  komisji  RMT  do  opracowania  propozycji  zmiany  uchwały  w  sprawie
powołania  okręgów  będących  jednostkami  pomocniczymi  GMT  oraz  nadania  im
statutów – DRUK NR 402.

p. M. Czyżniewski – przedstawił projekty uchwał.

Pytania:

p.  M.  Rzymyszkiewicz –  zapytał,  czy na  pewno przewodniczący rady miasta  może  być
wiceprzewodniczącym komisji ?

p. M. Czyżniewski – odpowiedział, że tak.

Dyskusji nie było.

GŁOSOWANIE:

Uchwała według druku nr 401. Wynik głosowania: 23 – 0 – 0. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 308/16).

Uchwała według druku nr 402. Wynik głosowania: 22 – 0 – 0. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 309/16).

XXIII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 3 marca
2016 r. w sprawie nowej lokalizacji mostu zachodniego lub/i budowy drugiej nitki mostu
im. Piłsudskiego w technologii „most w 3 miesiące” – DRUK NR 397. 

p. M. Czyżniewski – przedstawił projekt uchwały.

Pytań i dyskusji nie było.

GŁOSOWANIE:

Uchwała według druku nr 397. Wynik głosowania: 17 – 1 – 3. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 310/16).
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XXXIV. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi   z dnia 21 marca
2016r. na dyrektora Miejskiego Ośrodka Edukacji i Profilaktyki Uzależnień w Toruniu   –
DRUK NR 404.

XXXV.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie    skargi  z  dnia  4  maja  2016  r.  na
Komisję Rewizyjną Rady Miasta Torunia   – DRUK NR 408.

p. M. Frąckiewicz – przedstawił projekty uchwał.

Pytania:

p. M. Cichowicz – zapytał, na jakiej podstawie przewodniczący komisji rewizyjnej wyprosił
mieszkankę Torunia z komisji, która powinna działać jawnie ? 

p.  M. Frąckiewicz – odpowiedział,  że  w momencie rozpatrywania skargi  innej  osoby ze
względu  na  ochronę  danych  osobowych  była  prośba,  żeby  zostały  tylko  zainteresowane
osoby.  Niczym  nie  ograniczyło  to  praw  zainteresowanej  osoby  do  bycia  na  komisji  
i zabierania głosu. 

p. M. Cichowicz – zapytał, czy skarga jest na komisję, czy na przewodniczącego ? 

p. M. Frąckiewicz – odpowiedział, że z tego co pamięta, to na postępowanie komisji.

Dyskusja:

p. J. Beszczyński – stwierdził, ze być może powstał jakiś dylemat, ale z dwojga złego lepiej
jest odpowiadać za naruszenie przepisów poprzez wyproszenie niż odpowiadać za naruszenie
ustawy  o  ochronie  danych  osobowych.  Dodał,  że  postępowanie  przewodniczącego  było
odpowiednie.

p. K. Wojtasik – przypomniał, że przewodniczący komisji poprosił skarżącą o opuszczenie
sali na 2-3 min. 

GŁOSOWANIE:

Uchwała według druku nr 404. Wynik głosowania: 22 – 0 – 0. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 311/16).

Uchwała według druku nr 408. Wynik głosowania: 21 – 0 – 1. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 312/16).

XXXVI.    Interpelacje,  zapytania  i  wnioski  (zgodnie  z  §  36  Regulaminu Rady Miasta
Torunia) – godz. 14.00.

1. Interpelacje: 

przewodniczący rady M. Czyżniewski – poinformował, że nie wpłynęły interpelacje.

2. Zapytania:  

radna  M.  Olszta  –  Bloch –  w  związku  z  niezwykle  drastycznymi  treściami,  które  są  
w  przestrzeni  miejskiej  wykorzystywane  i  upubliczniane  przez  organizatorów  akcji
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przeciwko aborcjom, zapytała, czy istnieją jakiekolwiek efektywne środki zaradcze, zgodne 
z  obowiązującymi  przepisami,  które  umożliwiłyby  przeciwdziałanie  propagowaniu  
i  upublicznianiu  treści,  które  z  uwagi  na  okrucieństwo,  brutalność  i  niezwykły  ładunek
przemocy zarówno  w mediach  lokalnych  jak  i  ogólnopolskich  dozwolone  są  od  lat  18?
Chodzi  o  środki  zapobiegawcze,  a  nie  interwencyjne,  które  obecnie  realizują  służby
policyjne.  Przeciwnikom  aborcji  nikt  nie  odmawia  prawa  do  wypowiadania  poglądów  
i  organizowania  demonstracji,  niemniej  niedopuszczalne  jest  zawłaszczenie  miejskiej
przestrzeni tak drastycznymi treściami, które obecnie bez żadnej kontroli trafiają do odbiorcy
w  każdym  wieku,  również  dzieci,  nieprzygotowanych  na  tak  silne  epatowanie
okrucieństwem.

Odpowiedź została udzielona na sesji przez prezydenta miasta.

p.  M. Zaleski –  odpowiedział,  że miasto nie  ma uprawnień do cenzurowania materiałów
publikowanych  podczas  demonstracji  zgromadzeń.  Można  jedynie  apelować  do
organizatorów o respektowanie norm prawnych, które  określają, że  nie można propagować
materiałów np. siejących zgorszenie, sięgających do popierania komunizmu lub nazizmu itp.

radna S. Kowalska – zapytała, kiedy mieszkańcy poznają oficjalne stanowisko prezydenta
dotyczące wynajmowania terenów gminnych cyrkom ze zwierzętami ? 
Kto i kiedy zlecił przygotowanie raportu o bezpieczeństwie, jaki jest jego cel i czy raport
będzie upubliczniony ? 

Odpowiedź  została udzielona na sesji przez prezydenta miasta.

p. M. Zaleski –  odpowiedział, że prezydent nie może wprowadzić żadnego normatywnego
ustalenia  dotyczącego  wynajmowania  powierzchni  cyrkom  ze  zwierzętami.  Organ  może
jedynie zwrócić się do współpracowników, którzy zajmują się wynajmowaniem powierzchni
ze  stanowiskiem  w  tej  sprawie.  Ukaże  się  ono  dziś  na  stronie  UMT,  że  nie  będą
wynajmowane powierzchnie cyrkom, w których będą żywe zwierzęta.  Każdorazowo będą
uzyskiwane  informacje,  czy  w  wydarzeniach  biorą  udział  zwierzęta.  Nie  można  wydać
zarządzenia, bo były przypadki w Polsce, gdzie sąd uchylił tego typu  decyzję.
Jak  tylko  raport  dotyczący  bezpieczeństwa  będzie  gotowy,  to  zostanie  przedstawiona
informacja państwu radnym.  

radny S. Kruszkowski –  przypomniał, że otrzymał odpowiedź na wnioski, że do 30.04.br.
Że, zostanie przeprowadzona wizja w trenie Zakładu Pielęgnacyjny Opiekuńczego przy ul.
Ligi Polskiej w sprawie miejsc parkingowych. MZD wraz z SM Na Skarpie zadeklarowali
sprawdzenie, czy jest możliwość zwiększenia ilości miejsc. Zapytał, jak ta sprawa wygląda ? 

Odpowiedź  została udzielona na sesji przez prezydenta miasta.

p. M. Zaleski –  odpowiedział, że nie będzie pozwolenia na budowę, jeśli nie zapewni się
dodatkowych  miejsc  parkingowych.  Czy to  będą  miejsca  na  zewnątrz,  czy  w środku,  to
trudno na aktualnie określić.

radny J.  Gołębiewski – zapytał,  czy podległe  jednostki  monitorują liczebność populacji
szczurów w mieście,  a w szczególności w obrębie sieci kanalizacyjnej? Jeżeli  tak,  proszę
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podać stosowne liczby.  Czy podejmuje działania prezydent regulujące liczebność szczurzej
populacji w obrębie sieci wodociągowej? Jakiego rodzaju i na czym one polegają? 
1.
Odpowiedź została udzielona na sesji przez prezydenta miasta.

p.  M.  Zaleski -   odpowiedział,  że  nie  ma żadnego systemu liczenia  populacji  szczurów.
Przypomniał,  że  jest  ustawowy  obowiązek  deratyzacji,  przeniesiony  do  regulaminu
utrzymania porządku i czystości w mieście, iż na właścicielach lub zarządcach nieruchomości
spoczywa  obowiązek przeprowadzenia deratyzacji. 

3. Wnioski: 

d) radny M. Rzymyszkiewicz – 5 wniosków,

e) radny M. Cichowicz – 1 wniosek,

f) radna M. Olszta – Bloch – 1 wniosek,

g) radny. J. Gołębiewski – 1 wniosek,

h) radna D. Zając – 5 wniosków,

i) radna S. Kowalska – 5 wniosków,

j) radny K. Wojtasik – 3 wnioski,

k) radny M. Jakubaszek – 1 wniosek,

l) radny W. Klabun – 2 wnioski,

m) radny B. Jóźwiak – 2 wnioski.

Odpowiedzi na wnioski:

p.  M.  Zaleski –  odpowiedział,  na  wniosek  radnego  M.  Cichowicza,  podziękował  
za uwagę, oznakowanie na ul. konstytucji 3 Maja zostanie uzupełnione.
Odpowiedział, na wniosek radnego K. Wojtasika. Zostanie przeanalizowana możliwość
przeprowadzenia regulacja sygnalizacji na al. Solidarności/Czerwona Droga. 
Zauważył,  że  przejście  dla  pieszych  na  ul.  Gagarina  jest  usytuowane  na  świeżo
wybudowanym  odcinku  tej  ulicy.  Jeśli  przemieszczenie  mogłoby  odbyć  się  bez
dodatkowych  kosztów czy przebudowy ulicy,  to  będzie  to  możliwe.  Jeśli  będzie  to
wymagało ingerencji w ulicę, to będzie trudne do realizacji.

radna M. Olszta – Bloch – nawiązując do swojego wniosku zapytała, czy wspomniany
zapis  o  niepropagowaniu  treści  można  umieścić  w  pozwoleniu,  które  organizacja
otrzymuje w ramach organizowanego spotkania ?

p.  M. Zaleski –  odpowiedział,  że  sprawdzi  to,  ale  przepisy odnośnie  umieszczania
treści,  a  tym samym ich  propagowanie,  powinny być  znane  organizatorom spotkań
publicznych.  

p. M. Czyżniewski – ogłosił przerwę.
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Po przerwie.

XXXVII.  Rozpatrzenie   projektu  uchwały  w  sprawie  zaopiniowania  wniosku
FORGAME sp. z o. o. w Poznaniu dotyczącego lokalizacji kasyna gry – DRUK NR 320.

XXXVIII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania wniosku CASINO
sp. z o. o. w Warszawie dotyczącego lokalizacji kasyna gry – DRUK NR 321.

XXXIX.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zaopiniowania  wniosku  Bingo
Centrum sp. z o. o. w Katowicach dotyczącego lokalizacji kasyna gry – DRUK NR 322.

XL. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania wniosku Zjednoczonych
Przedsiębiorstw Rozrywkowych SA w Warszawie dotyczącego lokalizacji kasyna gry –
DRUK NR 324.

XLI. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania wniosku Zjednoczonych
Przedsiębiorstw Rozrywkowych SA w Warszawie dotyczącego lokalizacji kasyna gry –
DRUK NR 325.

XLII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania wniosku Zjednoczonych
Przedsiębiorstw Rozrywkowych SA w Warszawie dotyczącego lokalizacji kasyna gry –
DRUK NR 326.

Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zaopiniowania  wniosku  Bookmacher  
sp. z o. o. w Warszawie dotyczącego lokalizacji kasyna gry – DRUK NR 327.

XLIII.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zaopiniowania  wniosku
Zjednoczonych  Przedsiębiorstw  Rozrywkowych  SA  w  Warszawie  dotyczącego
lokalizacji kasyna gry – DRUK NR 328.

XLIX. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania wniosku FINKORP 
sp. z o. o. w Warszawie dotyczącego lokalizacji kasyna gry – DRUK NR 329.

XLV. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania wniosku FORGAME  
sp. z o. o. w Poznaniu dotyczącego lokalizacji kasyna gry – DRUK NR 358.

XLVI.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zaopiniowania  wniosku
Zjednoczonych  Przedsiębiorstw  Rozrywkowych  SA  w  Warszawie  dotyczącego
lokalizacji kasyna gry – DRUK NR 405. 

p. M. Czyżniewski – przedstawił projekty uchwał.

Pytań i dyskusji nie było.

GŁOSOWANIE:

Uchwała według druku nr 320. Wynik głosowania: 13 – 0 – 7. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 313/16).

Uchwała według druku nr 321. Wynik głosowania: 12 – 0 – 8. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 314/16).
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Uchwała według druku nr 322. Wynik głosowania: 11 – 0 – 8. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 315/16).

Uchwała według druku nr 324. Wynik głosowania: 12 – 0 – 8. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 316/16).

Uchwała według druku nr 325. Wynik głosowania: 12 – 0 – 8. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 317/16).

Uchwała według druku nr 326. Wynik głosowania: 12 – 0 – 8. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 318/16).

Uchwała według druku nr 327. Wynik głosowania: 12 – 0 – 8. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 319/16).

Uchwała według druku nr 328. Wynik głosowania: 12 – 0 – 8. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 320/16).

Uchwała według druku nr 329. Wynik głosowania: 12 – 0 – 8. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 321/16).

Uchwała według druku nr 358. Wynik głosowania: 13 – 0 – 8. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 322/16).

Uchwała według druku nr 405. Wynik głosowania: 13 – 0 – 8. Uchwała została podjęta
(uchwała nr 323/16).

XLVII.  Rozpatrzenie  projektu obwieszczenia w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu
uchwały w sprawie „Zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego
zasobu Gminy Miasta Toruń” – DRUK NR 409.

XLVIII. Rozpatrzenie projektu obwieszczenia w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu
uchwały  w  sprawie  określenia  zasad  udzielania  dotacji  na  prace  konserwatorskie,
restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków –
DRUK NR 410.

XLIX.  Rozpatrzenie  projektu  obwieszczenia  w  sprawie  ogłoszenia  jednolitego  tekstu
uchwały  w  sprawie  określenia  zasad  ustalania  i  poboru  oraz  terminów  płatności  
i  wysokości  stawek  opłaty  targowej  oraz  w  sprawie  wprowadzenia  zakazu  handlu
okrężnego na terenie miasta Torunia   – DRUK NR 411.

L.  Rozpatrzenie  projektu  obwieszczenia  w  sprawie  ogłoszenia  jednolitego  tekstu
uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, trybu przyznawania i pozbawiania
oraz rodzajów i wysokości  stypendiów sportowych, nagród i  wyróżnień    za osiągnięte
wyniki sportowe   – DRUK NR 412.

LI.  Rozpatrzenie  projektu  obwieszczenia  w  sprawie  ogłoszenia  jednolitego  tekstu
uchwały  w  sprawie  ustalenia  liczby  punktów  sprzedaży  napojów  alkoholowych
zawierających powyżej 4,5% alkoholu (z wyjątkiem piwa), przeznaczonych do spożycia
poza  miejscem  sprzedaży  oraz  zasad  usytuowania  miejsc  sprzedaży  napojów
alkoholowych na terenie miasta Torunia   – DRUK NR 413.
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LII.  Rozpatrzenie  projektu  obwieszczenia  w  sprawie  ogłoszenia  jednolitego  tekstu
uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości – DRUK NR
414.

LIII.  Rozpatrzenie  projektu  obwieszczenia  w  sprawie  ogłoszenia  jednolitego  tekstu
uchwały w sprawie „wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem
Gminy Miasta Toruń na lata 2015 – 2019” – DRUK NR 415. 

p. M. Czyżniewski – przedstawił projekty obwieszczeń.

Pytań i dyskusji nie było.

GŁOSOWANIE:

Obwieszczenie  według druku nr 409.  Wynik  głosowania:  13  –  0  –  0.  Obwieszczenie
zostało podjęte (obwieszczenie nr 24/16).

Obwieszczenie  według druku nr 410.  Wynik  głosowania:  13  –  0  –  0.  Obwieszczenie
zostało podjęte (obwieszczenie nr 25/16).

Obwieszczenie  według  druku nr 411.  Wynik  głosowania:  13  –  0  –  0.  Obwieszczenie
zostało podjęte (obwieszczenie nr 26/16).

Obwieszczenie  według druku nr 412.  Wynik  głosowania:  13  –  0  –  0.  Obwieszczenie
zostało podjęte (obwieszczenie nr 27/16).

Obwieszczenie  według druku nr 413.  Wynik  głosowania:  13  –  0  –  0.  Obwieszczenie
zostało podjęte (obwieszczenie nr 28/16).

Obwieszczenie  według druku nr 414.  Wynik  głosowania:  13  –  0  –  0.  Obwieszczenie
zostało podjęte (obwieszczenie nr 29/16).

Obwieszczenie  według druku nr 415.  Wynik  głosowania:  14  –  0  –  0.  Obwieszczenie
zostało podjęte (obwieszczenie nr 30/16).

LIV.    Przedstawienie  rocznego  sprawozdania  z  realizacji  „Strategii  rozwiązywania
problemów społecznych”.

p. J. Bochenek  - przedstawił sprawozdanie.

Pytania:

p. M. Olszta – Bloch – zapytała,  dlaczego zmniejszyła się liczba rodzin korzystających  
z karty miejskiej na rzecz krajowej ? 

p. J. Bochenek  - odpowiedział, że pewna liczba rodzin już skorzystała i ma karty.

LV. Przedstawienie informacji na temat projektu BiT City II – zakres przedmiotowy  
i stan przygotowań do realizacji.

p. M. Kowallek – przedstawił informację.
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Pytania:

p. M. Cichowicz – zapytał, po co to wszystko będzie robione, skoro ma być kupione tylko 
5  tramwajów?  Kiedy  mieszkańcy  przesiądą  się  do  komunikacji  miejskiej  rezygnując  
z prywatnej ?
Kiedy Toruń  przestanie  mieć  na  najdroższą  komunikację  miejską  ?  Pojedynczy bilet  jest
jednym z najtańszych,  ale  jest  wiele  osiedli,  gdzie  trzeba  jechać  co najmniej  2  środkami
transportu. Kiedy będzie wprowadzona karta miejska ? 

p.  M.  Kowallek –  odpowiedział,  ze  modernizacja  linii  oraz  nowy  tabor  powodują,  że
mieszkańcy zaczynają korzystać z komunikacji. Sprzedaż biletów ma tendencję spadkową,
ponieważ  społeczeństwo  starzeje  się.  Dodał,  że  aktualnie  od  65  r.  życia  przejazdy
komunikacją  są  darmowe.  Nie  ubywa  pasażerów,  ale  przychodów.  Z  badań  wynika,  że
wstrzymany został odpływ pasażerów. 
Bilety miesięczne są na przyzwoitym poziomie cenowym. Jest przygotowywana nowa oferta
biletowa,  która  nie  wymaga  wprowadzenia  karty  miejskiej.  Od  września  komunikacją
zbiorową  ma  być  objęta  gmina  Obrowo  i  Zławieś  Wielka  w  ograniczonym  zakresie  do
Przysieka i Rozgart. Propozycja cenowa 5.60 zł za bilet nie jest konkurencyjna w stosunku do
Arrivy i na to też trzeba odpowiedzieć. To też będzie dotyczyło zmiany dla mieszkańców
miasta. Ceny biletów będą bardziej atrakcyjne.

p. J. Gołębiewski – zapytał, czy dalsza modernizacja węzła przesiadkowego Dworzec Miasto
ma prowadzić do takiego rozwiązania, że z peronu tramwajowego z pominięciem schodów
będzie można dostać się bezpośrednio na peron kolei ?

p. M. Kowallek – odpowiedział, że nie. Jest platforma przesiadkowa i schodami lub windą
można dostać się na poziom dworca. W ramach modernizacji dworca jest planowany tunel do
ul.  Chłopickiego.  Najprawdopodobniej  nie  będzie  centralnego  peronu,  będą  perony
rozsunięte, a tory w środku.

p. J. Gołębiewski – zapytał, czy most kolejowym ma małą przepustowość ?

p. M. Kowallek – odpowiedział, że mała przepustowość jest pod pl. Pokoju Toruńskiego, bo
tam jest 1 tor. 

p.  M.  Krużewski -  zapytał,  czy  planowana  jest  zielona  fala  dla  tramwajów?  Czy
zadowalający jest sposób przeprowadzenia konsultacji na Rubinkowie ? Czy priorytetem jest
połączenie linią  tramwajową Rubinkowa z miastem ? Czy na poważnie można traktować
wariant  nr  3  przebiegu  linii  tramwajowej  na  Rubinkowie,  który  jest  popierany  przez
mieszkańców ?  Czy zmiana  jest  koncepcją  linii  tramwajowych  na  takie,  które  byłyby w
ciągach, po których jeżdżą autobusy ?

p. M. Kowallek – odpowiedział,  że zielona fala dla tramwajów będzie tam, gdzie jest  to
możliwe.  Na  al.  Solidarności  przekonano  się,  że  nie  należy  traktować  tramwajów
priorytetowo. To musi być wyważone, bo np. na pl. Sybiraków priorytet tramwajowi trudno
będzie nadać, gdyż na Szosie Lubickiej jest tłok, ok. 50 tys. pojazdów na dobę. 
Stwierdził,  że trudno mówić o zadowoleniu po przeprowadzonych konsultacjach.,  bowiem
poziom niezadowolenia obecnych osób na spotkaniach zaskoczył. Warianty na pewno były
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przygotowane w oparciu o sondaże prasowe, w których mieszkańcy wypowiadali się co do
przeprowadzenia linii. 
Niewątpliwie  w  planie  jest  połączenie  Rubinkowa  tramwajem,  bo  więcej  okazji  na
sfinansowanie tego zadania ze środków UE może już w przyszłości nie być. Wariant 3 ma
niewielką  wartość.  Są  rezerwowane  pasy  pod  taką  linię.  Są  badane  napełnienia,  ale
wykorzystanie nie byłoby duże.

p. W. Klabun -  zapytał, jaki rodzaj transportu będzie obsługiwał odcinek Toruń Wschodni –
Kluczyki ? Czy będzie to transport wewnętrzny miasta, czy kolejowy ?

p.  S.  Kowalska –  zapytała,  czy  jest  planowana  większa  przebudowa  w  związku  
z przystankiem Toruń Garbaty Mostek ? 

p. M. Kowallek – odpowiedział, że to pokażą projektanci. Tam jest sporo miejsca i można
wybudować przystanek. 

p.  S.  Kowalska –  zapytała,  czy  ulice  do  inteligentnego  oświetlenia  będą  wybierane  
wg jakiegoś klucza ? 

p. M. Kowallek – odpowiedział,  że wybrane ulice mają najstarsze oświetlenie drogowe.  
Na części linii tramwajowych są oprawy oświetleniowe, które są stare i energochłonne. 
Obecnie na odcinku Toruń Wschodni – Toruń Główny jest 66 par pociągów. Chodzi o to, żeby
mieszkańcy w ramach biletów miesięcznych za niewielką opłatą korzystali z kolei. Być może
przy remoncie mostu drogowego pewnie wtedy będzie miało to znaczenie. Dodał, że miasto
nie planuje zakupić swojego taboru kolejowego.

LVI. Informacje: Prezydenta, Przewodniczącego, inne: nie było.

LVII. Zakończenie sesji.

p. M. Czyżniewski – zakończył XXIV sesję Rady Miasta Torunia.

Protokół sporządził       Przewodniczący 
/-/ Piotr Pyrek                           Rady Miasta Torunia

 /-/ Marcin Czyżniewski
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